
Dok. 16107-18

Firkløverets Forældrebestyrelses udtalelse vedr. 
Styrelsesvedtægt for kommunale dagtilbud. 

§ 2 stk. 1. Forældrebestyrelsen har bemærket at antallet for forældrebestyrelsen på 7,9 eller 11 ikke 
stemmer overens med at Dagtilbud Varde Midt er på 9 institutioner. Det bør være muligt, at alle 
institutioner kan få en repræsentant valgt til bestyrelsen og herunder kommer 
medarbejderrepræsentanter. Det er afgørende for tilhørsforholdet til bestyrelsen og samarbejdet med 
forældrerådene at alle institutioner er repræsenteret i bestyrelsen. Det fremgår jo også af stk. 5 at der skal 
vælges en tilforordnet for hver afdeling.

Desuden mener Forældrebestyrelsen at det er problematisk at Varde Midt bestyrelsen bliver meget stor, 
når der skal vælges 9 forældrerepræsentanter + min. 2 medarbejderrepræsentanter. Forældrebestyrelsen 
foreslår at der etableres to bestyrelser for Varde Midt, således at der er 4-5 institutioner i hver bestyrelse. I 
den forbindelse kunne der vælges to souschefer for Varde Midt, så der var en souschef for hvert 
bestyrelsesområde. 

§ 2 stk. 2. Forældrebestyrelsen er bekymret for om 2 medarbejderrepræsentanter er nok, når de skal 
repræsenterer fx 9 institutioner i Varde Midt. Dette kunne løses ved at vi laver to bestyrelser i Varde Midt.

§ 3, stk. 2: Forældrebestyrelsen mener, at det bør præciseres, at det tilstræbes at halvdelen af 
forældrerepræsentanterne udskiftes hvert andet år.

§ 10 stk. 1. Forældrebestyrelsen ønsker teksten ændret til: ”I de fællesledede kommunale dagtilbud træffer 
forældrene i den enkelte institution ved simpelt stemmeflertal beslutning om hvorvidt der oprettes et 
forældreråd”

Det er Forældrebestyrelsens holdning at forældrerådene er vigtige for de enkelte afdelinger og særligt, når 
områderne bliver større vil forældrerådene være endnu mere vigtige.

Bilag 1

§ 6 og 7: Forældrebestyrelsen mener at man bør kunne stemme til bestyrelsens møder ved at indgive 
fuldmagt til formanden. Det skal være den enkelte bestyrelse der træffer afgørelse om hvorledes dette vil 
være muligt. Der kan være bestyrelsesmøder, hvor det er nødvendigt at træffe beslutning om vigtige emner 
og hvor det ikke er muligt at samle over halvdelen. 


